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HUMANITNÍ VĚDY NA
GYMNÁZIU ... A JEŠTĚ VĚDY
PŘÍRODNÍ ...
dvě prima dopoledne na gymplu
ČTĚTE NA STRANĚ 1

COVID-19 ANEB KORONAVIRUS
co to je a jak se bránit
ČTĚTE NA STRANĚ 2-3

ÚVODNÍK
Tak ani ne po měsíci je zde
pro vás další číslo Komenďáku.
A co se v něm dočtete?
Samozřejmě jsme si nemohli
dovolit nenapsat nic o tématu
dneška, kterého se všichni
bojíme - koronaviru. Přidáváme
také 10 tipů, kterých bychom se
měli držet, aby se nám nákaza
vyhnula. Ale i přesto nám zbylo
dost místa na další příspěvky.
Například zpráva o návštěvě
deváťáků na Gymnáziu Nový
Jičín a programu, který tam
pro ně byl připraven. Lada nám
přiblížila soutěž Scrabble
v angličtině. Můžete si přečíst

o mezinárodním úspěchu
armwrestlingerů z naší školy,
o mimozemšťanech a o životě
u cirkusu, najdete zde i úvahu
na téma "Kým bych chtěla být" -
jednu z vítězných prací literární
soutěže, jejíž autorka si nepřeje
být uvedena. Neopomněli jsme
ani tradiční rubriky - Recepty,
Proč to dělám, Recenze, Tři nej
a Z deníku středoškoláka. A na
závěr se s námi podělil Tomáš
Marcalík o své obrázky.
Příjemné čtení.
 
Hana Šmídová 

Humanitní vědy na Gymnáziu
Ve čtvrtek 6.února se
na novojičínském Gymnáziu
konala soutěž se zaměřením
na humanitní vědy
mezi devátými ročníky
novojičínských škol. Z naší
školy se zúčastnilo jedenáct
žáků z devátého ročníků. Ti
potom byli rozděleni do dvou
skupin. Soutěžili jsme
proti novojičínskému gymnáziu
a základním školám
Komenského 66, Tyršova,
ze Šenova u Nového Jičína a ze
Starého Jičína. Soutěžili jsme
ve znalostech z angličtiny,
češtiny, dějepisu, zeměpisu
a základů společenských věd.

Bylo to dobré a dost jsme se
u toho i pobavili, něco nového
dozvěděli a zjistili jsme kolik
vědomostí o tomto tématu
máme. Byl to skvělý zážitek
a skvělá zkušenost, měli jsme
dobře sehraný tým. V celkové
konkurenci se naše týmy
umístily na druhém a třetím
místě, což považujeme
za úspěch.
 
Gabča Kaňová

... a ještě vědy přírodní ...

foto: Gymnázium NJ

V úterý 11. února vybraní žáci
devátých tříd navštívili
Gymnázium Nový Jičín.
A nebyli jsme tam jen tak
pro nic. Měli tam pro nás
připravený program na téma
přírodních věd. Celé to začalo
přednáškou o energetických
zdrojích, bylo velmi zajímavé
poslechnout si o tom všem
podrobně.

foto: Gymnázium NJ

Poté jsme šli na fyziku. Tahle
hodina byla velmi akční,
protože jsme hráli kvízovou hru
Kahoot a dělali pokusy týkající

foto: Gymnázium NJ

se ohně. Paní učitelka nám
dokonce ukázala pokus, kdy
držela oheň v rukách. Ale
nebojte, nic se nestalo, znalosti
první pomoci při popáleninách
jsme oprašovat nemuseli. Poté
jsme přešli do učebny chemie,
kde jsme se ve dvojicích snažili
vyluštit tajemné písmo.
Výsledkem bylo GNJ. Po chemii
následovala informatika. Naším

úkolem bylo vytvořit si
v trojicích nějaký útvar v 3D
tiskárně. Instrukce byly velmi
složité, ale nakonec si naše
skupinka vytvořila malé
prasátko. To úsilí za to stálo!
Po krátké přestávce jsme šli
do další hodiny. Tentokrát nás
seznámili s klady a zápory
čistého zdroje energie, tudíž
elektrárny, např. solární
nebo třeba větrné. Celý tento
den byl zakončen biologií, kde
jsme zjistili, co je to
luminiscence. A dokonce jsme
zjistili, že větvičky určitých
stromů světélkují pod UV
lampou. Vše bylo hodně
zajímavé a moc jsme si to užili.
 
Naty Pernická

Je libo anglický Scrabble?

foto: Michaela Mrštíková

V úterý 4. února 2020 se konala
na Masarykově gymnáziu
v Příboře soutěž v anglickém
Scrabblu. Naší školu
reprezentovali dva žáci
z devátých tříd Lada Rýdlová
a Jan Chowaniec. Celkem si
Scrabble zahrálo 28 žáků
z Nového Jičína, Příbora,
Kopřivnice, Havířova a Českého

Těšína. Každé jedno kolo trvalo
40 minut a vždy hráli dva hráči
proti sobě. V prvním kole jsme
si zahráli proti náhodnému hráči,
ale už v druhém a třetím kole
jsme hráli proti sobě rovnému
hráči podle počtu bodů
z minulého kola. Po odehraném
kole jsme měli deseti minutovou
přestávku, při které jsme se
mohli občerstvit přichystaným
pohoštěním. Osobně jsem si
soutěž moc užila, obnovila si
slovní zásobu angličtiny a jako
bonus jsem obsadila třinácté
místo při vysokém počtu
účastníků.
Lada Rýdlová

Recepty - Bílková roláda s 
kávovou šlehačkou
Suroviny
270 g bílků (cca 9 ks)
170 g cukru
70 g mletých ořechů
80 g hladké mouky
1/2 prášku do pečiva
250 ml.33% šlehačky
1 PL moučkového cukru
1 ztužovač šlehačky
marmeláda na potření
 
Postup přípravy:
Upečeme 1 bílkový plát:
270 g bílků (cca 9 ks) + 170 g
cukru vyšleháme, přidáme 70 g
mletých ořechů + 80 g hladké

mouky + 1/2 prášku do pečiva.
Upečeme na 180 °C dozlatova.
Po vychladnutí plát namažeme
libovolnou marmeládou
a naplníme šlehačkou.
 
250 ml 33% šlehačky vyšleháme
s 1 PL moučkového cukru a 1
ztužovačem šlehačky a nakonec
přidáme mletou kávu 1 KL.
Stočíme a nazdobíme dle své
fantazii a necháme ztuhnout.
Dobrou chuť!
 
Kája Vránová
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Covid-19 aneb koronavirus

foto: https://www.idnes.cz/zpravy/

Koronavirus!!! Zachraň se kdo
můžeš!!! V posledních dnech se
skloňuje ve všech pádech
v tisku, televizi i rozhlasu po 24
hodin denně, obzvláště, když už
dorazil i hranicím České
republiky.
 
Koronavirus (Coronavirus) je
společné označení pro čtyři rody
virů:
- Alphacoronavirus
- Betacoronavirus
- Gammacoronavirus
- Deltacoronavirus
 
Koronavirus může způsobit
běžné nemoci, jako je
nachlazení, ale také smrtící
choroby, jako je dýchací
onemocnění zvané těžký akutní
respirační syndrom (SARS) či
infekci MERS. Z čínského města
Wu-chan se v prosinci 2019

začal šířit nový typ koronaviru
označovaný COVID - 19.
Patří do rodu Betacoronavirus
podobně jako příbuzný virus
SARS. Jde o nemoc přenosnou
na lidi ze zvířat (egyptský
netopýr, velbloud) – tedy tzv.
zoonózu – a také vzájemně
mezi lidmi.
 
Příznaky onemocnění:
 
Nemoc je v počátečních fázích
obtížně diagnostikovatelná
(špatně se určuje, co to je
za onemocnění), neboť začíná
běžnými příznaky nachlazení
a teplotami kolem 38 °C. Jeho
inkubační doba (doba
mezi nakažením a propuknutím
choroby).
Pokračuje však závažným
onemocněním plic podobně jako
u příbuzného viru SARS; oproti
němu však způsobuje i akutní
(náhlé) selhání ledvin.
Letalita (smrtnost tohoto
onemocnění) je velmi vysoká –
dosahuje padesáti procent.
Proti nemoci zatím neexistuje

foto: https://cs.wikipedia.org/wiki/Epidemie_koronaviru

žádný lék (antibiotika na viry
nepůsobí a odpovídající
specializovaná antivirotika
nebyla ještě vyvinuta).
Podle Světové zdravotnické
organizace se virus může
přenášet přímým kontaktem
mezi postiženými osobami.
 
Živá mapa lokace koronaviru
zde:

 
Coronavirus 2019-nCoV Global
Cases by Johns Hopkins CSSE
 
Kája Bojda

Tři světová nej - zvířata nejrychlejší na souši

foto: ilustrační foto

Ani ten nejrychlejší člověk
na světě se nemůže porovnávat
s rychlostí zvířat. Lidský rekord
v běhu je 44,72 km/h.
Mezi zvířaty jsou některá i 2x
rychlejší. Třeba takový gepard
dokáže běhat rychlostí větší než
100 km/h (při vzdálenosti
do 500 m).
Dalším rekordmanem
mezi zvířaty je antilopa

Vidloroh americký. Ten dokáže
běhat rychlostí až 88,5 km/h, ale
oproti gepardovi má jednu
velkou výhodu a to vytrvalost.
V běhu na velkou vzdálenost by
geparda porazil. Na 3. místě je
hned několik zvířat. Lev, gazela
a pakůň, ti dokážou běžet až 80
km/h.
 
Tom Pilát

foto: https://www.abicko.cz/

Další úspěch novojičínského 
armwrestlingu
V sobotu 22. února se v SVČ
Fokus poprvé v historii
uskutečnila mezinárodní soutěž
juniorů v armwrestlingu
s názvem Visegrad JUNIOR
GRAND PRIX. Nový Jičín se
stal místem konání díky aktivitě
díky úspěšnému klubu
Armwrestling TJ Nový Jičín
a také díky velkým úspěchům
dvou z jeho členů na Mistrovství
Evropy i z Mistrovství světa.
Byl to již 16. ročník této
populární prestižní soutěže
s mezinárodní účastí. Ačkoli jde
o soutěž zemí Visegrádské
čtyřky, kam patří kromě České
republiky, Slovenska
a Maďarska také Polsko, tak
právě borci z Polska letos
chyběli z důvodu přechodu

pod jinou asociaci.
Přestože byla účast závodníků
vysoká, naši účastníci mezi nimi
rozhodně nezapadli. Velký
úspěch zaznamenali novojičínští
junioři, mezi nimiž byli dokonce
tři žáci naší školy, jimž patří
velká pochvala. Jsou to:
 
Adam Číp - 2x první místo
v kategorii do 65 kg
Viktor Macíček - 2x první
místo v kategorii nad 65 kg
Adam Zelík - 2x druhé místo
v kategorii nad 65 kg
 
Všem moc gratulujeme a na 3.
ročníku Novojičínské tlapy,
která se bude konat 6. června,
budeme fandit a držet palce. foto: Adam Číp
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Literární soutěž - Jsem lidská bytost

foto: https://www.balonek.cz/souteze/literarni-souteze/

pro ně. Chtěla bych a chci
pomáhat okolí, ale taky bych
chtěla umět říct ne, když na to
přijde. Chci být člověk, ke
kterému lidé jdou pro pomoc,
když si s něčím neví rady. Je
skvělý pocit někomu umět
pomoct, a ne se k němu hned
otočit zády, jak dělá většina lidí.
Umět pomoct a ukázat laskavost
a milost se už moc nevidí. Za mě
se někteří lidé stydí a bojí
v dnešní době ukázat, že je
v nich dobro a nejsou tak
zkaženi dnešní dobou plnou
přetvářek. Celkově nemám
žádný velký vzor a když už
někoho mám tak se snažím najít
důvod proč zrovna on či ona.
Jednou bych chtěla vzhlížet
k sobě. Klidně být i někomu
vzorem, kladným vzorem.
Nejvíce mě to táhne k profesi
jako právník a psychiatr. Obě
dvě profese jsou důležité. Obě
profese pomáhají lidem a musí
tomu člověku, co tu práci dělá
důvěřovat. Stačí menší chyba a v
případě právníka jde osoba
do vězení, na trest smrti či jen
bude konat prospěšné práce což

je nejlepší možnost po možnosti
bez trestu. Záleží, jak dobrý
právník to je a na spáchaném
činu osoby druhé strany.
Když děláte práci psychiatra je
důležité vnímat pacienta,
poslouchat ho a radit mu dobře,
jinak se druhý den může stát, že
nepřijde na objednanou schůzku
kvůli tomu, že jste přehlédli
známky sebevražedného chování
a takovou věc si můžete vyčítat
až do konce života, taková práce
je důležitá na psychiku. Člověk
to musí mít první uspořádané
u sebe v hlavě a pak může
pomáhat uspořádávat někomu
jinému. Úplně cizí osobě, kterou
v životě neviděl a teď mu
v rukou spočívá jeho život
mnohokrát.
Chtěla bych být člověkem, který
pomáhá ostatním a nic za to
nechce. Vědět, že to dělám
pro sebe. Být šťastná, protože je
někdo jiný šťastný či jen
o trošku šťastnější, než byl
před chvilkou, a to díky mně.
 
autor si nepřeje být uveden

Čím/kým bych chtěla být
 
Čím nebo kým bych chtěla být,
to je teprve otázka. V minulosti
jsem chtěla být jedním
člověkem. Teď jsem druhým.
Doufám, že teď jsem alespoň
z části takovým, jakým jsem
chtěla být. A v budoucnu budu
třetím.
Chtěla bych být člověkem
takovým, jakým chci být, a ne

takovým jaký chtějí ostatní,
abych byla. Jsem člověkem,
jakým chci a chtěla bych být.
Chtěla bych být hodná, nenechat
se ostatními ovládat a mít vlastní
mozek a chovat se k ostatním
dobře, ale ne až moc aby toho
nevyužívali. Takovým člověkem
bych nechtěla být a asi i nikdo
jiný. Nechci být člověkem,
kterého všichni využívají to by
nebylo dobré jak, pro mě tak

Mimozemšťané mezi námi? tolik miliard hvězd, že nutně
musí existovat množství různých
forem života. "Budou vypadat
jako vy a já, složené z uhlíku
a dusíku? Možná ne. Je možné,
že jsou právě teď tady, a my je
jenom nevidíme" říká
Sharmanová. Možná nás
pozorují stejně jako my zvířata
v ZOO.
Že tato myšlenka není ojedinělá
potvrzuje také zkoumání mumie
Ata z chilské pouště Atacama.
I o ní se říkalo, že jde

o mimozemšťana. Výzkum
v roce 2018 však potvrdil, že jde
o dítě s genetickými mutacemi.
Zastánci teorií
o mimozemšťanech tak mají
o námět méně.
K tomuto tématu lze dohledat
spoustu zajímavých informací,
proto se mu budu věnovat i v
příštím čísle.
 
Erik Láník 
zdroj: https://www.evropa2.cz/;
https://plus.rozhlas.cz/

foto: https://plus.rozhlas.cz/

Nedávno mě zaujal text
na internetu, který se zabýval
existencí mimozemšťanů.
Bývalá britská astronautka

Helen Sharmanová se v roce
1991 podívala do vesmíru jako
první člověk z Británie.
Na dlouhých 25 let byla tak
jediným Britem, který měl
možnost se do kosmu podívat.
„Není nic krásnějšího než
pohled na Zemi z tak velké
výšky. Nikdy nezapomenu na to,
když jsem ji poprvé uviděla,“
uvádí. Říká, že ve vesmíru je

Lidé z maringotek

foto: https://rychnovsky.denik.cz/

Artisté, klauni a drezéři žili
v maringotkách od nepaměti. Ty
ale dnes vypadají úplně jinak,
než kdysi. Dříve je tahali koně,
dnes je tahají náklaďáky.
Na jednom místě zůstávají sedm
a více dní, pak zase jedou dál.
A maringotka je takový jejich
dům. To znamená, že poskytuje
úplné zázemí a pohodlí. Staré
maringotky jsou dnes dokonce
k dostání na internetu.
Dnes jsou artisté jištěni lany
a skáčou do žíněnek. Můj

foto: https://eurozpravy.cz/

praděda, Miroslav Lánik, ale
začínal u cirkusu už před 80-90
lety, a to byly podmínky úplně
jiné. Tehdy skákal z koní salta
a prováděl podobné akrobatické
kousky bez jištění a na tvrdou
zem. I v další generaci našeho
rodu bychom našli slavné artisty
- Miroslava a Adolfa.
Podmínky ale dříve měly
cirkusy skvělé, všude je nadšeně
vítali, protože poskytovaly
radost a zábavu i pro chudší
vrstvy. Dnes už se mnoho

foto: https://magazin.aktualne.cz/

změnilo, cirkusy musí přicházet
s pestřejší programovou
nabídkou, aby v konkurenci
obstály. Různá města se staví
k jejich přítomnosti negativně,
zhoršují jim podmínky a když
k tomu přidáme zapálené
aktivisty a jejich často smyšlené
lži, tak uznejme, že cirkusy dnes
nemají na růžích ustláno.
Přesto mezi našimi českými
cirkusy najdeme takové hvězdy,
které stály i za zfilmování, např.
Cirkus Humberto.

Drezúru zvířat najdete v každém
cirkusu, k největším ale patří již
zmíněný Humberto a Berousek,
předvádějí i šelmy a slony..
Cirkusy mají svá zimoviště, což
je velká budova, kde jsou zvířata
na zimu ustájena. Cirkus
Humberto dokonce zimoviště
otevírá pro diváky, zde se
mohou lidé podívat na trénování
se zvířaty.
 
Mirek Láník
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10 doporučení prevence před koronavirem
1. Cestování
Úřady v první řadě doporučují
vyhnout se při cestování
ohniskům nákazy. Kromě Číny,
s níž Česko přerušilo přímé
letecké spojení, a místních
postižených oblastí se nejnovější
omezení vztahují na Itálii.
Ministerstvo zahraničních věcí
vydalo doporučení, aby se lidé
vyhnuli zasaženým lokalitám až
do vyřešení sanitární situace.
Místa, která se nacházejí
v izolaci, není možné
navštěvovat ani je opustit.
V případě porušení pravidel
hrozí trestní stíhání a vysoké
pokuty. Situaci kontrolují italské
bezpečnostní složky.
 
2. Dodržujte pokyny
na letištích
Speciální pravidla se
v souvislosti se šířením
koronaviru vztahují na provoz
na letištích a pasažéři by právě
na takových dopravních uzlech
měli být na pozoru. Letiště
Václava Havla Praha například
ode dneška vyhradilo speciální
brány pro přílety z Itálie. Platí
v nich zvýšená hygienická
opatření a cílený screening, kdy
si má personál všímat cestujících
s příznaky respiračního
onemocnění a odkazovat je
na lékařskou službu.
V souvislosti s cestami do Itálie
nicméně platí, že se do země
většina lidí vypravuje osobním
autem. Screeningy na hranicích
a podobná opatření ale zatím
ministerstvo nenavrhlo.
 
3. Není rouška jako rouška
Kvůli koronaviru začaly
z lékáren mizet roušky, které
lidé skupují kvůli ochraně
před infekcí. Roušky jsou
nicméně prospěšné zejména
k tomu, aby již nemocný člověk
nešířil nemoc dál kapénkovou
cestou. Běžné papírové roušky
pak chrání víc okolí

před člověkem s rouškou, který
by mohl být infekční, než
daného člověka s rouškou
před nakaženými kolem něj.
Zdravého jedince rouška
před infekcí koronavirem
neochrání, k tomu je nutný
respirátor s třídou FFP3. Více
v dřívějším článku Seznam
Zpráv.
 
4. Chraňte okolí
Šíření koronaviru se rozmáhá
v době, kdy na severní polokouli
probíhá chřipková sezóna. To
může vést k řadě případů, kdy se
lidé mylně obávají koronaviru,
zatímco trpí právě chřipkou.
Také proto odborníci
při podezření na Covid-19
zvažují i epidemiologická
kritéria – například zda pacient
navštívil ohnisko nákazy, či
nikoliv. Ministerstvo
zdravotnictví nicméně
upozorňuje, že v případě obav je
třeba nejdříve kontaktovat svého
registrujícího lékaře
nebo lékařskou pohotovostní
službu, popřípadě místně
příslušnou krajskou hygienickou
stanici. Pokud se nemocný
rovnou vydá do čekárny
u lékaře, může ohrozit své okolí.
 
5. Dodržujte hygienu
Koronavirus se přenáší zejména
kapénkovou cestou. Zasahuje
nejčastěji sliznice horních
a dolních dýchacích cest.
Inkubační doba je týden až
čtrnáct dní. Po týdnu
od nakažení se nemoc projeví
neustupujícími horečkami.
Dostavit se mohou i nepříjemné
pocity, bolesti kloubů a svalů
nebo projevy kašle. Důležité je
proto dbát na hygienu – a to
především pečlivou a častou
hygienou rukou. Zdravotníci
doporučují používat v případě
potřeby i dezinfekci.
 
6. Mimo dav

foto: https://zpravy.aktualne.cz/

Nákaza se snadněji šíří
v uzavřeném prostředí
s pohybem velkého množství
lidí, kteří jsou v úzkém
vzájemném kontaktu. Proto
odborníci doporučují vyhýbat se
nákupním centrům, přeplněným
dopravním prostředkům
nebo akcím s velkým počtem
lidí.
 
7. Omezte kontakt
s nemocným
Pravidlo, které zní jako
samozřejmost, přesto ho lidé
podceňují. Zjevně nemocným
lidem je vhodné se pokud možno
vyhnout. Pokud vykazuje
některý z cestujících na palubě
letadla znaky respirační
choroby, je třeba, aby na věc
byla upozorněna posádka. Těsně
před přistáním může kontaktovat
dispečink letiště a následně
na palubu letadla povolat lékaře.
 
8. Pozor na kašel
Při boji s koronavirem je
důležité zodpovědné
individuální chování každého
člověka. To platí i pro jedince,
kteří trpí respiračním
onemocněním. Ti by měli
pečlivě dodržovat pravidla
respirační hygieny – při kýchání
a kašlání užívat nejlépe

jednorázové kapesníky a při
kašlání a kýchání si zakrývat
ústa paží nebo rukávem (nikoliv
rukou).
 
9. Informujte se
Klíčové je také sdílení
relevantních informací. Pokud
lidé mají jakékoliv obavy
a hledají odpovědi od odborníků,
nejsnazší cestou je obrátit se
na infolinku Státního
zdravotního ústavu, která má
číslo: 724 810 106. Linka je
v provozu denně od 9 do 21
hodin.
 
10. Nevěřte hoaxům
Obav, které vzbuzuje nový
koronavirus, využívají šiřitelé
falešných zpráv.
Kromě vyložených mýtů
o tématu koluje i řada
nepřesností a polopravd.
Ve výsledku hoaxy pouze
zhoršují boj s nákazou a mohou
dokonce poškodit zdraví.
 
zdroj: Seznam Zprávy

Proč to dělám - Florbal

foto: https://www.namestddm.cz/

Proč zrovna florbal? Stručně
a výstižně - týmový (nerad hraji
sám), dynamický (docela se
u toho naběháme), adrenalinový
(je to drama a touha po vítězství

veliká), rozvíjející motoriku
(musíš zkoordinovat ruce
s hokejkou a nohy), kreativní
a technická (když vymýšlíš nové
kličky), zábavný (když se něco
povede).... Tím vším je pro mne
florbal. Na rozdíl od hokeje
v něm není tolik agrese, která
občas jen připomíná rvačku
o puk.
Tak proto to dělám.
 
Kája Bojda

Recenze - Marty is dead
Chtěla bych vám představit
seriál Marty is dead z produkce
Mall.TV. Seriál má pouze 8 dílů
po zhruba 13 minutách, takže se
dá zkouknout v jednom sledu.
Což se stejně ve většině případů
stane, protože děj má spád a na
konci každého dílu jste zvědaví,
co bude dál a jestli je váš tip
správný. Jde o detektivní
zápletku se zaměřením
na kyberšikanu, která skončí
špatně jak pro Martyho, tak
pro jeho rodiče. Na internetu
člověk musí být obezřetný, ne

všechno je takové, jak se zdá
na začátku. Seriál byl doporučila
všem i dospělým, aby poznali
hrozbu, které někdy může čelit
každý z nás, kdo se na sociálních
sítích pohybuje.
Lada Rýdlová
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Tak maluje .... Tomáš Marcalík

ilustrace: Tomáš Marcalík

Z deníku středoškoláka

foto: https://www.olovnice.cz/

Zdravím čtenáře opět po měsíci
u dalšího mého příspěvku
do školního blogu. Přemýšlela
jsem, jestli tentokrát mám
o tomto měsíci psát či ne,
protože se toho moc nestalo.
Ve škole to byla taková ta
klasika. Nové učivo. Opakování.
Písemka. A tak pořád dokola,
prostě jak to všichni známe.
Naše třídní paní učitelka si
poslední dobou stěžuje, že se
neučíme a takhle si asi 5 lidí

foto: ilustrační foto:
https://www.idnes.cz/

denně přivolá do kabinetu, aby
jim kladla na srdce, jak by se
měli začít učit. Já jsem jeden
z těch šťastlivců a ještě jsem tam
nebyla, ale taky se snažím,
abych se tam nikdy nedostala.
Jak tak teď přemýšlím, jedna
zajímavá věc se mi
během posledního měsíce přece
jen stala. Jeli jsme s mým
spolužákem autobusem
do Frýdku, jako obvykle. To
jsme však netušili, že se naše

cesta protáhne o hodinu a půl.
Než jsme sotva dojeli
do Příbora, stalo se nám to, že
když pan řidič už chtěl zatáčet
na kruhový objezd směrem
na Příbor, před námi zajel
zadními koly do škarpy kamion
tak, že se kolem něj sotva
protáhla jen osobní auta. Lidé,
co jeli s námi a pracovali
v Příboru, šli pěšky hned. Můj
spolužák navrhoval, abychom šli
taky a našli nějaký autobus, co
pojede z Příbora do Frýdku. Já
jsem odmítla, protože byla
celkem zima a stejně nám nic
nejelo. Nakonec po té hodině
a půl, co jsme byli zavřeni
v autobuse, jsme si našli dálkový
spoj, co jede přes Frýdek,
a vydali jsme se pěšky
do Příbora. Asi půl

kilometrovou cestu jsme přežili
celkem bez úhony, jen jsme
docela promrzli. Došli jsme
do Příbora a čekali, než přijede
nový spoj. Mezi tím nás dohnali
i poslední cestující, kteří byly
s námi v autobuse. Asi dostali
rozum, anebo je taky zima
vyhnala. Nakonec jsme se
do Frýdku dostali asi v půl
deváté. Takže i takové útrapy
může představovat dojíždění
do školy. Když se na to dívám
zpětně, byla to celkem legrace,
i když konkrétně v té situaci to
nebylo příjemné rozhodování
a určitě se do takových situací
dostat už nechci. Ale obávám se,
že tohle nebyl poslední zážitek
za ty čtyři roky, co budu dojíždět
do školy.
Mahu Chalupová


